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Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at pålægge Naalakkersuisut at indarbejde i sit kommende forslag til 

ny lejelov, at de offentlige boligselskaber forpligtes til at informere kommende lejere, såfremt der de 

seneste 5 år har været konstateret problemer med skimmelsvamp i den lejlighed der tilbydes. 

(Medlem af Inatsisartut Sofie Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

(1. behandling) 

Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at pålægge Naalakkersuisut at indarbejde i sit kommende forslag til 

ny lejelov, at lejeren ved tildeling af personalebolig, kan sige nej til en lejlighed, hvor der har været 

konstateret skimmelsvamp inden for de seneste 5 år, uden at lejeren mister retten til at få anvist en 

anden bolig. 

(Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

(1. behandling) 

 

Der er ingen tvivl om, at problemerne med skimmelsvamp i boliger er rigtig stort. Der er mennesker, der 

bliver alvorligt syge som følge heraf. Mange af problemerne skyldes nedslidte og utætte boliger, og er på 

den baggrund en følge af den manglende vedligeholdelse og renovering som de offentlige udlejningsboliger 

har været udsat for igennem alt for mange år. 

 

Lad mig derfor endnu en gang slå et slag for, at vi som samfund prioriterer vedligeholdelse og renovering af 

de offentlige lejeboliger. Det er altså borgernes helbred, der er på spil her. Det er simpelthen ikke godt nok, 

at vores boligmasse får lov til at forfalde. 

 

Disse to forslag angriber problematikken på en lidt anden måde. Her vil IA have indført bestemmelser om, 

at lejere, der får tilbudt en lejebolig eller en personalebols skal informeres om, hvorvidt der inden for de 

sidste 5 år har været konstateret skimmelsvamp i den pågældende bolig. 

 

Demokraterne finder forslagene sympatiske. Vi er enige i, at det vil være relevant at informere om dette til 

kommende lejere. Men spørgsmålet er om det lige præcis skal være 5 år? Her har vi brug for lidt mere 

viden for at komme frem til, hvad der vil være det mest relevante antal år man skal kigge bagud.  Vi vil på 

den baggrund opfordre Anlægsudvalget til nøje at undersøge dette aspekt i forbindelse med det 

kommende udvalgsarbejde. 

 

Med disse bemærkninger henvises forslaget til yderligere behandling i Anlægsudvalget. 

 

 


